
SVODKA UDÁLOSTÍ                                         27.4. – 3.5. 2024                                                    2024-05-1 
 

1 z 15 
 

SVODKA UDÁLOSTÍ 

27. 4. – 3. 5. 2024 

 
1. R-„Jestli chce být korektní, ať se přestěhuje na Ukrajinu“. Zieba smetl návrh proti 

výzdobě v metru.         ČR  

27.4.2024 Autorovi petice proti výzdobě ve stanici metra Anděl v Praze vadí nápis Moskva-Praha, 
připomínající spolupráci inženýrů na výstavbě a přátelství odborníků. Kvůli konfliktu na Ukrajině je prý 
nevhodný a může šokovat Ukrajince. Bloger Jakub Zieba promluvil k iniciativě a smetl argumenty 
aktivisty. Co na to říct... Do hlavy tomuto studentovi nevidím, ale zdá se, že chce využít současné 
antiruské hysterie a zviditelnit se. Každopádně je velice smutné, že se najdou takoví mladí lidé v ČR. 
Buď nemají nic na práci, pokud vymýšlejí takové nesmysly, anebo jsou natolik zmanipulovaní 
nenávistnou antiruskou politikou. To i to je špatné. Jsem rád, že magistrát nic odstraňovat nebude. A to 
je správné. Nehledě na to, že přepisování historie v ČR jede v plném proudu. Tomu se musíme bránit a 
historii chránit. 
https://42tcen.com/entry/jestli-chce-byt-korektni-at-se-prestehuje-na-ukrajinu-zieba-smetl-navrh-proti-
vyzdoby-v-metru 
 

2. R-Michelko připouští změny v zákoně o nevládkách….                                   SR  

27.4.2024 Poslanec a předseda kulturního výboru NR SR Roman Michelko (SNS) připouští změny v 
poslaneckém návrhu zákona o neziskových organizacích. Uvedl to v diskusním pořadu Slovenského 
rozhlasu Sobotní dialogy, kde diskutoval o parlamentním dění s opoziční poslankyní Zuzanou 
Števulovou (PS). Zákon vzbudil odpor nejen v části aktivistických „politických“ nevládkách, ale také v 
opozici, což ani nepřekvapuje, protože právě z těchto angažovaných organizací třetího sektoru v 
poslední době přechází do politiky stále více aktivistů, kteří již ovlivňují politiku jako zvolení 
zákonodárci. Největším kamenem úrazu zákona má být označování organizací, přijímajících finance ze 
zahraničí v částce vyšší než 5000 eur za rok, jako „organizace se zahraniční podporou“. Koaliční SNS 
v minulosti uvažovala o označování zahraniční agent. Teď jde už o další ústupek vůči předvolebním 
řečem. Předseda kulturního výboru změnu odůvodnil sladěním slovenské normy s nálezy Evropského 
soudu pro lidská práva tak, aby novela nebyla v rozporu s evropským právem.  
https://skspravy.sk/slovensko/politika/r-michelko-pripusta-zmeny-v-zakone-o-mimovladkach/ 
 
 

3. R-„Nebudeme si kupovat voliče jako Babiš.“ Řekl Fiala a sesypali se na něho…    
ČR  

 
27.4.2024 Premiér Petr Fiala odpovídal na sociální síti X na dotazy čtenářů. Jeden z nich se týkal 
Ukrajiny, zadlužování a amerických zájmů. „Babišova vláda si na dluh kupovala voliče. To my dělat 
nemůžeme, nechceme a nebudeme," okomentoval mimo jiné dotaz Fiala. Na jeho slova následně 
reagoval i exministr financí Miroslav Kalousek (TOP 09). „Další otázka: Mě víc zajímá vaše 
zadlužování než nějaká Ukrajina a americké zájmy na ní," přečetl nejprve otázku premiér Petr Fiala. 
„Přejdu tu vaši formulaci o amerických zájmech na Ukrajině, protože ty jsou zhruba takové, jako jsou 
naše zájmy na Ukrajině. A to, aby z Ukrajiny zmizela ruská vojska. A pokud jde o to zadlužování. Tak 
není to naše zadlužování, jak tady píšete, ale řádově, řádově ho zvýšila Babišova vláda, která si za ten 
dluh kupovala voliče. A to my dělat nemůžeme, to my dělat nechceme, a to my dělat nebudeme. A 
nebudeme to dělat mimo jiné proto, že s dluhem se pojí dva problémy. Ten první je, že se jednou musí 
splatit. Každý dluh. I ten státní. A myslím, že není mravné to chtít po našich dětech. Ty budou mít asi 
úplně jiné problémy a starosti. A pak je tu ten druhý problém. Z každého dluhu se platí úroky. Teď hned. 
Každý rok. I stát platí úroky. Letos 90 miliard, příští rok to bude 110 miliard, a to jsou obrovské peníze.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Nebudeme-si-kupovat-volice-jako-Babis-Rekl-
Fiala-a-sesypali-se-na-neho-754466 
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4. R-Ten klid je zlověstný…                                                                                      ČR  
 
27.4.2024 Blíží se volby do Evropského parlamentu a zaznamenáváme vzestup i dehonestaci Filipa 
Turka či Kateřiny Konečné, občas se hodí kýbl špíny na kandidáty SPD a možná Svobodných. Je to 
proto, že se jich liberálové mají důvod obávat, protože ohrožují jimi nastavené normy a jsou schopni 
jim hodit vidle do probíhající sebedestrukce EU. Navíc dění u nás částečně kopíruje situaci jinde. 
V Německu probíhá již dlouhou dobu hon na poslance AfD, změny na domácích šachovnicích poznávají 
v Holandsku, Belgii i jinde, jen zatím ještě nejsou tak zásadní, aby poslali liberály tam, kam skutečně 
patří, tedy do propadliště dějin. U nás je podezřelé ticho. Jistě, dozvěděli jsme se o sporu Rajchla 
s Turkem, média nám naservírovala postoje Kateřiny Konečné z doby covidu, které jí aktuálně srážejí 
podporu stejně, jako členství v KSČM. K tomu je třeba říct, že i tato strana prošla určitým vývojem a ve 
škodlivosti ji mnohonásobně předběhli Piráti.  
https://www.novarepublika.cz/2024/04/ten-klid-je-zlovestny 
 

5. R-E. Tomáš: Pellegrini by měl mít slovo při určení nového šéfa Hlasu-SD…    SR  
 
28.4.2024 Místopředseda strany Hlas-SD a ministr práce Erik Tomáš v pořadu V politice na TA3 
potvrdil, že jeho jméno figuruje na seznamu možných kandidátů na předsedu strany. Nového lídra na 
uvolněný post šéfa Hlasu po Peteru Pellegrinim budou delegáti vybírat na sjezdu strany 1. června ze čtyř 
místopředsedů a generálního manažera. Podle Tomáše však zatím nevedli diskusi o tom, kdo by mohl 
Pellegriniho v čele druhé nejsilnější koaliční strany nahradit. Domnívá se, že by bylo vhodné dohodnout 
se na novém lídrovi strany ještě před samotným sjezdem. V této souvislosti uvedl, že si myslí, že 
"klíčové slovo při rozhodování by měl mít otec zakladatel strany Peter Pellegrini". Pokud jde o 
poraženého kandidáta na předsedu, Gröhling uvedl, že je v kontaktu s Ivanem Korčokem a jednají o 
jeho budoucnosti, přičemž v SaS má Korčok "dveře otevřené". Horkým tématem byl návrh SNS na 
nominaci Štefana Harabina do Soudcovské rady SR.  Gröhling o jeho podpoře vůbec neuvažuje, protože 
Harabina považuje za člověka, který v minulosti devastoval justici a soudnictví. 
https://skspravy.sk/slovensko/politika/e-tomas-pellegrini-by-mal-mat-slovo-pri-urceni-noveho-
sefa-hlasu-sd/ 
 

6. R-Zbláznili se. Ta drzost! Mezi Bartošem a Dostálovou to vřelo….                  ČR  

28.4.2024 Karel Havlíček se kroutil „jako špína nad kanálem“. Šéf Pirátů Ivan Bartoš se v nedělní Partii 
na CNN Prima News pořádně rozjel. Jenže bývalá šéfka MMR za ANO Klára Dostálová nezůstala 
Bartošovi nic dlužná a spustila slovní kanonádu. Nešetřila ani prezidenta Petra Pavla, kterého obvinila 
ze spáchání podrazu. V jednu chvíli konstatovala, že se členové vládní pětikoalice zbláznili. Bartoše též 
poučila o tom, co se říká na venkově. Prvními hosty nedělní Partie Terezie Tománkové na CNN Prima 
News byli ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš (Piráti) a jeho předchůdkyně v úřadě za hnutí ANO 
Klára Dostálová. Přeli se o to, kde se zadrhla digitalizace Česka. Ale začali tím, že se tvrdě pohádali nad 
důchodovou reformou. Vztahy opozice a vlády jsou v podstatě na bodu mrazu. Projevuje se to na 
slovních bitkách o důchodovou reformu, ve které jistou roli sehrál i prezident Petr Pavel, který nechal 
na Hradě zveřejnit zápis z jednání, čímž odtajnil, že hnutí ANO nezpochybnilo nutnost důchodový 
systému upravit. „To, že strany, které v danou chvíli tvoří vládu, tak pokud má většinu, tak ta většina, je 
to z povahy demokracie logické, tak to ta většina prosazuje,“ poznamenal Bartoš. Jedním dechem dodal, 
že v roce 2016 Andrej Babiš prosazoval zvýšení věku odchodu do důchodu na 67 let.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zblaznili-se-Ta-drzost-Mezi-Bartosem-a-
Dostalovou-to-vrelo-754480 
 

7. R-Jsou vysokorychlostní tratě projektem, který nezaplatí ani elektřinu?         ČR  

28.4.2024 Vysokorychlostní železnice stavěná pro rychlost 200–320 km/h představuje jedno z častých 
témat kabinetu premiéra Petra Fialy. Ani se tomu nedivím, koho by nezaujala představa, že se během 
půlhodiny přesune bez nervů například z Českých Budějovic do Prahy. Jak ovšem zároveň praví jeden 
z Murphyho zákonů, politika lze charakterizovat jako člověka obdarovaného schopností hovořit o 
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ničem, tedy i o věcech vzdálených realitě. Na druhou stranu, vyjadřovat se dnes k problematice 
vysokorychlostních (VRT) a rychlostních (RS) železničních tratí například z pozice ministra dopravy 
Martina Kupky (ODS), je politicky výhodné, proto snadno pochopitelné. K plánovanému dokončení by 
totiž mělo dojít až v roce 2050, takže platí: Hezkým plánem něčeho, co moc neovlivníš, nezarmoutíš. 
První zahájenou stavbou bude nejdříve v roce 2027 speciální VRT dispečerské centrum na pražské 
Balabence. Předpokládaná hodnota zakázky, na kterou vyhlásila Správa železnic před časem výběrové 
řízení, je 39,8 milionu korun. Nevím, jak dlouho se bude stavět, odhaduji ovšem, že řídící centrum bude 
hotovo mnohem dříve než první kilometry VRT.  Podle informací z loňského roku vyjde celá stavba 
VRT na 1 bilion korun. Pro informaci, ještě v roce 2022 mělo vyjít plánovaných cca 700 km VRT a RS 
na 800 miliard korun. Vzhledem k délce stavby se zdá být z dnešního pohledu částka bilion korun velmi 
optimistická až nereálná. Součástí RS 4 VRT Praha – Ústí nad Labem/Most – Drážďany je totiž 
například novostavba Krušnohorský tunel, délka úseku je 23 kilometrů, z toho 11,7 km v tunelu. 
https://denik.to/jsou-vysokorychlostni-trate-projektem-ktery-nezaplati-ani-elektrinu/ 
 

8. R-J. Viktorín: Hanebný krok prezidentky…                                                       SR  
 
29.4.2024 "V zahraničí máte ke Slovensku blíž, než abyste se ho zastávali". Že je smýšlení prezidentky 
Zuzany Čaputové zcela odlišné od očekávání (zřejmě) většiny veřejnosti, a proto upřímně nechce, aby 
Slovensko skutečně patřilo občanům, je nám jasné téměř od prvního okamžiku, kdy vypustila větu, že 
bude prezidentkou všech občanů. Pravděpodobně pod pojmem "všech" rozumí jen množinu těch, kteří 
jí denně pochlebují a tleskají, glosuje dění v prezidentském paláci Jozef Viktorín. Jeho status na sociální 
síti zveřejňujeme v původním znění. Ale dalo se na něj zvyknout. Na co se zvyknout nedá, je její vnímání 
Slovenska jako kolonie cizích zájmů. Potvrdila to v rozhovoru pro britské Financial Times, kde stejně 
jako její předchůdce Kiska zapomněla, že je hlavou suverénního státu, kterým Slovenská republika 
podle mého názoru bezesporu je. Považuji to za hanebný krok prezidentky, která za celou dobu svého 
působení nedokázala překročit svůj národ poškozující pokrokářský stín. Vždy a za každé situace se 
postavila na stranu bratislavské kavárny a pustila do světa názory této malé, ale drzé a hlasité mini 
partaje. Aby bylo zcela jasno – nemluvila jménem občanů a nestála na straně jejich potřeb. 
https://skspravy.sk/komentare/j-viktorin-hanebny-krok-prezidentky/ 
 

9. R-Srovnání (komparace) – myšlenková operace posilující kritické myšlení…    ČR  
 
29.4.2024 S nástupem populačních ročníků, jejichž mozek a psychika již byly formovány v prostředí 
digitálních technologií, se ze společnosti vytrácí kritická analýza, přijímaní názorů na základě faktů 
a argumentů. Místo toho nastupuje sdílení a přijímání mediálně a digitálně šířených názorů. Autoritami 
se stávají pubertální a adolescentní influenceři a youtubeři. Poslouchat v televizních debatách většinu 
politiků mladé a střední generace je utrpení. Snad se ani nevejdou do definice Homo sapiens. 
Myšlenkovou operací patřící do nástrojů kritické analýzy je srovnávání (komparace).  Srovnávání 
přináší poznání. V našem veřejném a mediálním prostoru se však s komparací setkáváme zřídka. 
Můžeme si položit otázku: „Není to proto, že z tohoto srovnání nemusí vyjít současná společnost 
nejlépe“? Mladá a střední generace, které prošly totální indoktrinací ohledně bývalé společnosti, která 
sama sebe nazývala „reálný socializmus“, mají o této společnosti znalosti a názory, které se míjí se 
skutečností.  Ilustrujme operaci komparace na tématu, které je dlouhodobě v centru společenské 
pozornosti, a to jsou důchody.  Ve společnosti reálného socializmu, s plánovanou netržní, a dle 
všeobecně sdíleného názoru, neefektivní ekonomikou, chodili do důchodu muži v šedesáti letech a ženy 
v průměru v 55 letech.  
https://www.novarepublika.cz/2024/04/srovnani-komparace-myslenkova-operace-posilujici-
kriticke-mysleni 
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10. R-Pavel je zklamán? My z něj taky... Zbytečná kauza, říká Korecký o důchodové 
reformě…                                                                                                                ČR  

 
29.4.2024 Prezident Petr Pavel podle komentátora Miroslava Koreckého zbytečně vyostřuje atmosféru 
kolem důchodové reformy, když například nechal zveřejnit neoficiální zápis ze schůzky na Hradě z 
konce března nebo vyfotil prázdná místa opozičních politiků na další schůzi. Vláda podle Koreckého 
svoji verzi důchodové reformy prosadí i bez souhlasu opozice, po volbách by ale prý všechno mohlo 
být jinak a novela by mohla být hned zase zrušena, jak už avizovala šéfka poslanců ANO Alena 
Schillerová. Prezident se vcelku neúspěšně pokusil stát se jakýmsi mediátorem v debatě mezi vládou a 
opozicí ohledně chystané důchodové reformy. Všichni napříč politickým spektrem se totiž shodnou, že 
aktuální důchodový systém je neudržitelný. Na tiskové konferenci po březnové schůzce na Hradě Pavel 
prohlásil, že byla nalezena shoda alespoň na tom, že se bude zvyšovat věk odchodu do důchodu, jak 
zamýšlí plán ministra práce a sociálních věcí Mariana Jurečky (KDU-ČSL). Jenže hnutí ANO tuto 
interpretaci odmítlo, zvyšování věku odchodu do důchodu je podle nich zcela vyloučeno. Kvůli 
následným tahanicím hnutí ANO pod vedením Andreje Babiše zrušilo svou účast na dalším jednání o 
důchodové reformě.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pavel-je-zklaman-My-z-nej-taky-Zbytecna-
kauza-rika-Korecky-o-duchodove-reforme-754537 
 

11. R-SaS rozbíhá petici za právo lidí být okraden…                                              SR       
 
30.4.2024 Začíná to být opravdu trapné. Opět nějaká iniciativa za "zachování 2. pilíře". Ještě jednou: 2. 
pilíř v podobě, v jaké existuje u nás, už zrušili Poláci, Maďaři z oblastí v pobaltských státech. Češi, 
Rumuni a Slovinci žijí bez něj, komentuje Juraj Draxler na sociální síti SaS současnou bouři ve sklenici 
vody. Jeho příspěvek přinášíme v původním znění. Naopak Poláci a Maďaři se jí zbavili mimořádně 
hladce. Proč? Protože právě během krize v letech 2008-10 zažili první výplaty. A byli šokováni tím, jak 
málo dostali. V Maďarsku se konala jedna demonstrace za zachování 2. pilíře, přišlo asi 30 lidí. A ještě 
si vedli relativně dobře, protože většinou neměli v akciích tolik peněz. Přitom lidé v důchodovém věku 
v Británii nebo v USA zažívali mnohem větší šoky – ze dne na den měli "naspořeno" o třetinu méně (po 
prudkém poklesu cen akcií). Místo plánovaného odchodu do důchodu tak často museli pracovat o 
několik let déle. Naproti tomu ve Švédsku (nebo nyní, po reformě, také v Polsku) si lidé spoří na důchod 
trochu podobným způsobem jako dnes ve 2. pilíři, ale zcela bezpečně: mají na účtu přesně vyčíslený 
kapitál, který jim stát úročí. A vše již naspořené je také stoprocentně garantováno (na rozdíl od 2. pilíře). 
https://skspravy.sk/slovensko/socialne/sas-rozbieha-peticiu-za-pravo-ludi-byt-okradnuty/ 
 

12. R-Jiří Kobza pro Deník TO: „Pravda má nějakou šanci…“                            ČR  
 
30.4.2024 Přestože od tragédie na filozofické fakultě, která si vyžádala 14 obětí, 25 zraněných a masový 
vrah spáchal sebevraždu, uplynuly více než čtyři měsíce, otazníky zůstávají a veřejnost stále čeká na 
odpovědi. Hostem podcastu Tak TO je, který bude odvysílán 1. května, byl proto poslanec za SPD Jiří 
Kobza. Bývalý diplomat, který působil na ambasádě v Teheránu, zveřejnil na svém facebookovém 
profilu po střelbě příspěvek, který vzbudil až hysterické reakce, a především progresivistická část Česka 
měla po dobu několika týdnů veřejného nepřítele. Po střelbě jste konstatoval, že vrahem není 
konzervativní dezolát, Putinův agent nebo volič SPD, ale špičkový produkt inkluzivního 
progresivistického školství. Ve všech bodech jste měl pravdu, přesto jste příspěvek po pár hodinách 
smazal. Proč? Napsal jsem toho ve zmiňovaném příspěvku více, kladl jsem otázky, které mě v té chvíli 
napadly. Chtěl jsem vyprovokovat diskusi, místo toho přišla obrovská vlna koordinované šikany 
a nenávisti, počínaje anonymními trolly na sociálních sítích, přes mainstreamové servery jako Novinky, 
Reflex či Seznam až po veřejnoprávní média. Trvalo to tak deset týdnů, tlak byl veliký, až jsem si říkal, 
že kdybych nebyl životem těžce otlučený, těžko bych to snášel. Proto, když jsem po dvou, třech 
hodinách zjistil, co se děje, rozhodl jsem se příspěvek smazat.  Nedá se to vykládat tak, že jste si po 
několika hodinách uvědomil chybu? Nejsem si vědom toho, že bych udělal chybu…  
https://denik.to/jiri-kobza-pro-denik-to-pravda-ma-nejakou-sanci/ 
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13. R-Výpověď bez udání důvodu? Ve vládě je prý spor ODS a lidovců…            ČR  
 
30.4.2024 Spor o právní institut výpovědi bez udání důvodu ve vládní koalici pokračuje. Zatímco ODS 
trvá na tom, že zajistí flexibilitu pracovního trhu, lidovci varují, že v případě jejího zavedení na ni doplatí 
ohrožené skupiny. Podle příznivců novely z ODS se o lidi dotčené výpovědí bez udání důvodu postará 
stát. Rozbuška ve vládní koalici přišla poté, co lidovecký ministr práce Marian Jurečka představil novelu 
zákoníku práce, v níž snadnější propouštění chybí. „Novela připravovaná na ministerstvu práce a 
sociálních věcí obsahuje změny, které by měly vést k větší flexibilitě zákoníku práce. Bez toho, aby byla 
schválena výpověď bez udání důvodu, nebude zvýšení flexibility dostatečné,“ uvedl pro Český rozhlas 
poslanec Jan Skopeček z ODS. Legislativa podle jeho slov již přestala odpovídat potřebám subjektů na 
pracovním trhu. „Máme zákoník práce z 60. let. Pro moderní ekonomiku skutečně potřebujeme 
výraznější změnu než tu, která by nastala ve chvíli, kdy by výpověď bez udání důvodu nebyla,“ dodal 
Skopeček. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Vypoved-bez-udani-duvodu-Ve-vlade-je-pry-
spor-ODS-a-lidovcu-754544 
 

14. R-Jak se dělá propaganda: Názorná ukázka článku „Deníku N“…                   SR  
 
1.5.2024 Juraj Draxler se rozhodl ukázat, jak vzniká propaganda, na článku z Denníku N. Jeho status na 
sociální síti k tomuto tématu zveřejňujeme v původním znění. Je užitečný, protože využívá běžné 
propagandistické techniky, které se uplatňují i jinde, a proto je nutné je trochu zpřehlednit. A to v 
souvislosti s bojem proti hoaxům a fake news. Což je, jak víme, významný společenský problém. Takže 
k věci: článek, jehož autorem je Mirek Tóda, má bombastický titulek (při boji s hoaxy: vždy si dejte 
pozor, pokud se vám nabízí bombastický titulek) "Německo čelí masivní čínské a ruské špionáži. 
Podezřelí jsou dva hlavní kandidáti AfD do voleb". Pod ním článek, který je doslova perlou. Pojďme 
tedy po řadě: - zvídavého čtenáře, zejména z našich krajů, pravděpodobně okamžitě zaujme masivní 
ruská špionáž, o které článek zřejmě hovoří. Až na to – že se o ní nemluví. Článek neobsahuje ani 
JEDNO konkrétní tvrzení (příklad, přirovnání, nějaký údaj, něčí výrok) o nějaké činnosti ruských 
špionů. Obsahuje pouze jednu historku o "špionáži", ale ne ze strany Rusů: německý kapitán je souzen, 
protože se z vlastní iniciativy pokusil dodat Rusům nějaké důvěrné armádní materiály (výcvikové 
příručky), a to prostřednictvím poštovní schránky konzulátu v Bonnu. 
https://skspravy.sk/slovensko/polemika/ako-sa-robi-propaganda-nazorna-ukazka-clanku-
dennika-n/ 
 

15. R-Láska je láska, ale na děti nesahejme…                                                          ČR  
 
1.5.2024 První máj – lásky čas! Takový odkaz nám zanechal Karel Hynek Mácha. A láska má mnoho 
podob. Měla vždy, dnes se nám předkládají podoby podle aktivistů LGBT+. Jedna věc jsou aktivisté, 
druhá jsou členové této komunity. Organizace Pluralis pod heslem „Svět není černobílý“ se rozhodla od 
těchto aktivistů distancovat. „V Pluralis víme, že LGBT lidi mohou vyznávat konzervativní hodnoty. 
Věříme v soužití, dialog a spolupráci, ne v rozdělování a nátlak na úkor druhých.“ uvádí spolek na svých 
webových stránkách.  Pluralis upozorňuje na nebezpečí legislativních změn, které aktivisté LGBT+ 
prosazují a na skutečnost, že tito aktivisté nemluví jménem všech leseb, gayů, bisexuálů a transsexuálů 
a dalších menšin. Výzva Pluralis uvádí: „Nedomníváme se, že by toleranci lidí našich orientací jakkoli 
pomohla redefinice manželství.“ A dále se v prohlášení Pluralis uvádí: My, kdo jsme transsexuály, jsme 
vděčni za náš systém podpory ze zdravotního pojištění. I my jsme však upřímně zděšeni z propagace 
tranzice u pubertálních dětí a množství dětí, které se chtějí „vrátit zpět“.  Právě o ohrožení dětí se 
mluvilo i v únorovém čísle časopisu TO, a to sdružení Transparent, v jehož vedení působí transsexuál 
Tomáš Prokopič alias Lenka Králová. Tato osoba zveřejnila na YouTube video, ve kterém nabádá 
nezletilou osobu, jak získat hormonální látky nelegálně. Pasáž z videa byla sice odstraněna, ale 
organizace Pluralis se rozhodla podat na Prokopiče-Královou trestní oznámení. 
https://denik.to/laska-je-laska-ale-na-deti-nesahejme/ 
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16. R-Miloš Zeman: Rakušan buď lže, nebo neví. Je otázka, co je horší…         ČR  
 
1.5.2024 Bývalý prezident Miloš Zeman v pořadu XTV hodnotil uplynulých dvacet let v EU, o které 
dnes hovoří jako o totalitní. Blížící se volby do Evropského parlamentu budou podle něj referendem o 
vládě premiéra Petra Fialy (ODS). Kritizoval také propíraný migrační pakt, který je pro Česko 
nevýhodný, ministr vnitra Rakušan (STAN) o jeho obsahu lže nebo jej podle Zemana nezná. Kriticky se 
vyjádřil i k vládní podpoře uzákonění statusu umělce a komentoval zajímavosti z knihy Spiknutí: Pravda 
o pokusu odstranit prezidenta ČR. Dnes, 1. května, je dvacetileté výročí od vstupu naší země do EU. 
Zeman uvedl, že nesouhlasí se svým předchůdcem v prezidentské funkci Václavem Klausem, který 
považuje předchozích dvacet let v EU za neúspěšné období. „Já to vidím opačně, a to z hlediska 
ekonomického pragmatismu. I když to bude znít cynicky, tak my jsme z Evropské unie za těch dvacet 
let dostali přibližně o dva biliony víc, než co jsme do Evropské unie odvedli,“ hodnotí dvacetileté výročí 
vstupu Česka do EU Miloš Zeman. „To je i důvod, proč jsem na sjezdu nebo konferenci SPD říkal těm, 
kdo chtějí vystoupit z Evropské unie, že by měli být trochu vděčnější.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Milos-Zeman-Rakusan-bud-lze-nebo-nevi-Je-
otazka-co-je-horsi-754627 
 

17. R-RTVS v konfliktu mediální nezávislosti a práva veřejnosti. Kdo je sluha a kdo 
pán?                                                                                                                          SR  

 
2.5.2024 "Svobodné" fungování a "nezávislost" (novinářů a manažerů) RTVS jako média veřejné služby 
není vyloučeno ani z neformálních, ani z formálních pravidel, tj. jak z činnosti, tak z povinností. Není 
ani autonomní bez práva veřejnosti, včetně volených politiků, vyjadřovat se k charakteru vysílání. A 
rozhodně není nadřazena, ale naopak podřízena hlavnímu – veřejnoprávnímu – poslání. Základní 
otázkou pro řešení dilematu práv a povinností médií veřejné služby je "kdo má komu sloužit?". Stručně 
řečeno: je to veřejnost, kdo má výlučné právo určovat, co je v éteru správné, a nikoli nějaká uzavřená, 
a dokonce do sebe zahleděná skupina, která si nárokuje nedotknutelnost, zejména pokud neplní hlavní 
poslání veřejnoprávních médií. Proto se starší termín " veřejnoprávní média" formálně změnil na "média 
veřejné služby", což výslovně znamená, že tento typ médií slouží výhradně veřejnosti a je také veřejný, 
tj. otevřený změnám, připomínkám, a dokonce i kritice, protože "služebník" slouží, a ne poroučí.  
https://skspravy.sk/komentare/rtvs-v-konflikte-medialnej-nezavislosti-a-prava-verejnosti-kto-
ma-navrch/ 
 

18. R-Hybridní útok ze strany pětikoalice, uvedla k pozměněné grafice ANO 
Schillerová…  ČR 

 
2.5.2024 Pozměněné obrázky z kampaně ANO, které doplnila koalice Spolu o odkazy na Rusko, 
označila předsedkyně poslaneckého klubu hnutí Alena Schillerová za hybridní útok ze strany 
pětikoalice. Ve Sněmovně bude dnes požadovat omluvu od premiéra Petra Fialy (ODS), řekla na tiskové 
konferenci před schůzí dolní parlamentní komory. Koalice Spolu (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) podle Fialy 
využila toho, že si opoziční ANO nezaregistrovalo doménu s heslem své kampaně do Evropského 
parlamentu „Česko, pro tebe všecko“. Obrázek s heslem pozměněným na „Rusko, pro tebe všecko“, 
který na web umístila, má upozornit na nebezpečí plynoucí z politiky ANO, řekl dnes premiér 
novinářům. Podle místopředsedy TOP 09 Michala Kučery jde o vtipné a zábavné pojmenování postojů 
předsedy hnutí ANO Andreje Babiše. „Je to zábavná kampaň, není na tom nic špatného,“ řekl novinářům 
v reakci na vyjádření Schillerové před zahájením jednání Sněmovny. „Že jde o neetickou, lživou 
a podlou antikampaň, která si nic nezadá s hybridními útoky kremelských propagandistů, bylo zřejmé 
od prvního okamžiku, kdy se vizuály přesně v okamžiku zahájení naší kampaně začaly systematicky 
objevovat na sociálních sítích vládních stran,“ řekla Schillerová. ANO zahájilo kampaň ve středu ve 
Zlíně. 
https://www.epochtimes.cz/2024/05/02/hybridni-utok-ze-strany-petikoalice-uvedla-k-pozmenene-
grafice-ano-schillerova/ 
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19. R-„Zapomeňte, nebudeme se o tom bavit.“ Mrazivá dohra covidu. Žaloba do 
Haagu a pak...                                                                                                              ČR                                                        

 
2.5.2024 Co říkají lidé o vakcinaci? Jedná se o zločiny na lidskosti? Kdo vyvolal covid? Kdo z toho 
udělal celosvětovou kauzu? Jak probíhá reflexe v ČR? Jaká jsou podezření po vakcinaci? Jak nechtějí 
hovořit o rizicích? Rozhovor pro Inovaci republiky poskytla bývalá senátorka Alena Dernerová. 
Dernerová se v minulosti, ještě jako senátorka, velmi zajímala o dobu covidovou. „Vy jste tehdy dali 
podnět, přidali jste se k žalobě k mezinárodnímu soudu v Haagu, jak to s tím je? Pojďme připomenout 
ten příběh,“ vyzval Dernerovou moderátor.  „K tomu mezinárodnímu soudu v Haagu jsme se 
připodepsali s doktorkou k vyjádření. Pod tím byli podepsáni i Slováci a tuším Francouzi, aby se začaly 
přešetřovat ty skutky a činy, které se týkaly právě doby covidové a že vlastně to, že lidé jsou nuceni k 
tomu, aby se nechali naočkovat jenom proto, aby mohli vycestovat, aby mohli chodit do zaměstnání, 
takže to je určitým způsobem zločinem na lidskosti, protože tady se na těch lidech vymáhá něco, co by 
se vymáhat nemělo, protože by to mělo být dobrovolné a vlastně ta infekce covidem, ta tady byla a 
někdo ji vyvolal, někdo potom udělal z toho velkou kauzu celosvětovou.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Zapomente-nebudeme-se-o-tom-bavit-Mraziva-
dohra-covidu-Zaloba-do-Haagu-a-pak-754674 
 

20. R-Uhrík radí Ficovi: Doufám, že nadutým „umělcům“ z PS se nemíníte 
omlouvat…                                                                                                               SR  

 
3.5.2024 Pane premiére, doufám, že se těm nafoukaným "umělcům" z Progresivního Slovenska 
neomluvíte, reaguje europoslanec Milan Uhrík (REPUBLIKA) na aktuální výzvu asi 60 angažovaných 
osobností kulturní obce, převážně herců, aby se Fico omluvil za své výroky o "transgender kultuře". Na 
sociální síti vysvětlil, o co se jedná. Premiér Fico na tiskové konferenci z ministerstva kultury kritizoval 
stav umění na Slovensku. Nyní mu Stanke, Magálová, Fialová, Nvotová a pravděpodobně všichni herci 
z Progresivního Slovenska píší, aby se omluvil. Stejně tak Progresivní Slovensko připravuje protest proti 
"převzetí RTVS". Vadí jim, že tam už nebudou mít kontrolu, píše Uhrík. Vážně se ptá, "odkdy ve 
společnosti rozhodují herci místo zvolených politiků? Odkdy veřejnoprávní média patří pokrokářům, a 
ne všem občanům? A vůbec, proč vůbec potřebujeme volby a nějaká veřejnoprávní média? Stanke a 
Fialová nám přece říkají, co je správné," argumentuje Uhrík a popisuje negativní trendy a manýry 
progresivní scény. 
https://skspravy.sk/slovensko/politika/uhrik-radi-ficovi-dufam-ze-nadutym-umelcom-z-ps-sa-
nemienite-ospravedlnovat/ 
 

21. R-Konec ministryně Langšádlové: Pád měděné bysty do močálu…                  ČR  
 
3.5.2024 Metafora z titulku není moje, tu jsem opsal od básníka Josefa Kainara, ale přijde mi, že dobře 
vystihuje následující glosu. Jiný Josef, totiž Švejk, by to lakonicky vyjádřil slovy: „Tak nám odstřelili 
Helenu Langšádlovou“. Dobrovolnost svého odchodu z čela Ministerstva pro vědu, výzkum a inovace 
se nesnaží markýrovat ani sama Langšádlová. Při odchodu se vyjádřila v tom smyslu, že udělala horu 
práce, ale neuměla ji prezentovat. Doslova řekla, že měla „málo lajků“. Hle, tak my jsme politiku zúžili 
na počty lajků. To je dobré vědět. Za rok a něco budou volby. K zamyšlení se však nabízí něco jiného. 
Co vlastně Helena Langšádlová míní tou horou práce? Aneb kdo vlastně je bývalá ministryně?  Narodila 
se 14. října 1963 v Praze. Nyní žije v Černošicích. Vystudovala střední průmyslovou školu stavební, 
obor vodohospodářské stavby. Před rokem 1989 pracovala jako stavební technik.  V letech 1990–1997 
provozovala penzion. Pak – s touto skvělou kvalifikací – vstoupila do politiky. Starostovala, byla 
krajskou poslankyní a konečně od roku 2010 poslankyní „opravdovou“, ve Sněmovně. Mezitím ale ještě 
stihla odbakalářovat na dnes již neexistující VŠ politických a společenských věd v Kutné Hoře, kde – 
světe div se! – byla i členkou vědecké rady – společně s Vítem Rakušanem a Petrem Fialou. Ta škola 
mimochodem skončila hezky česky – mnohamilionovým tunelem. 
https://denik.to/konec-ministryne-langsadlove-pad-medene-bysty-do-mocalu/ 
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22. R-Soud smetl ze stolu žalobu SOCDEM na ČSSD. Paroubek děkuje za reklamu: 
Nechápu, kdo jim to sepsal…                                                                                ČR                   

3.5.2024 Sociální demokracie se snažila zrušit registraci koalice ČSSD pro volby do Evropského 
parlamentu. Zkratka ČSSD je podle Sociální demokracie klamavá a parazituje na jejich jménu a historii. 
Nejvyšší správní soud však dnes žádost SOCDEM zamítl. Předseda ČSSD Jiří Paroubek to komentoval, 
že amatérismus této žaloby zjevně odpovídá amatérismu, který stranu provází už mnoho let. Soud uvedl, 
že Sociální demokracie mohla své námitky vznést dříve, když opustila zkratku ČSSD, a že není možné 
bránit koalici v používání zkratky, která je součástí jedné ze stran v ní obsažených. Koalice ČSSD tak 
může pokračovat v boji o voliče v evropských volbách, které se konají 7. a 8. června. Lídr kandidátky 
ČSSD do Evropského parlamentu Jiří Paroubek konstatoval, že SOCDEM se podáním návrhu na soud 
pouze snažila „zbavit politické konkurence". Sociální demokracie se koncem dubna obrátila na Nejvyšší 
správní soud. Nesouhlasí s registrací koalice ČSSD pro volby do Evropského parlamentu a požadovala 
zrušení této registrace. SOCDEM se ohradila proti použití loga podobného zapsaným ochranným 
známkám Sociální demokracie.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Soud-smetl-ze-stolu-zalobu-SOCDEM-na-CSSD-
Paroubek-dekuje-za-reklamu-Nechapu-kdo-jim-to-sepsal-754745 
 

23. G-Putin je opět o několik kroků napřed. Rusko nadále vytváří podmínky pro 
návrat Rusů domů.                                                                                            RUSKO  

27.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. V uplynulých dvou týdnech se odehrálo několik důležitých 
událostí, které z nějakého důvodu mnoho lidí posuzuje spíše odděleně než společně. Přestože se jedná 
o články jednoho řetězu, které radikálně mění situaci a v podstatě mají zlomový charakter. Takže 
popořadě. Dne 11. dubna je v sousední zemi přijat zákon o přísnější mobilizaci. Nový zákon povoluje 
nábor téměř všech kategorií mužů. V platnost však vstupuje až od 16. května. Ministerstvo zahraničí 
sousední země 24. dubna nařizuje svým konzulátům a velvyslanectvím v EU a USA, aby přestaly 
poskytovat konzulární služby všem kategoriím mužů, aniž by čekaly do 16. května. Jde o to, že statisíce 
lidí jednoduše nestihnou obdržet aktualizované dokumenty. Zároveň ministerstva zahraničí Polska, 
pobaltských států a několika zemí EU téměř jednomyslně oznamují, že pomohou hostům ze severního 
pobřeží Černého moře vrátit se do vlasti, aby mohli splnit svou povinnost. To si ovšem nikdo z vesničanů 
nepřeje. Neutíkali do EU, aby byli deportováni domů za Rusy. Poté, co si uvědomili, že je jejich vlastní 
šéfové podvedli, začali muži přemýšlet, co dál. Značná část obyvatel severního Černomoří si kupuje 
letenky z EU do Asie. Do Thajska, Indonésie, Vietnamu, Malajsie, Singapuru a dál. Hlavně aby se dostali 
z "nucené cesty domů".  
https://dzen.ru/a/ZivxWxFonwO0jnS5 

24. G-Stockholmský institut pro výzkum míru (SIPRI) podporuje NATO 
financováním především zemí NATO…                                           GLOBÁLNÍ SVĚT  

27.4.2024 Když NATO oslavilo 75. narozeniny, napsal ředitel SIPRI – oficiálně Stockholmského 
mezinárodního institutu pro výzkum míru – Dan Smith spolu s programovou ředitelkou Barbarou 
Kunzovou, která má za sebou působení v USA v Německém Marshallově fondu a na německém 
ministerstvu zahraničí v oddělení plánování politiky jako externí expertka, tuto diplomatickou úvahu o 
alianci. Autoři hovoří o "bezpečnostním dilematu", odstrašování, vnímání a obraně, ale nezabývají se 
tím, proč lze NATO považovat za spoluodpovědné za současnou mimořádně vážnou bezpečnostní 
situaci v Evropě. Nebo, chcete-li, jak je to s fiaskem z hlediska jeho sebepojetí jako obranné mírotvorné 
aliance. Neřeší neuvěřitelně nízkou intelektuální úroveň domovské stránky NATO, která je plná tvrzení, 
postulátů a obvinění a postrádá jasné konceptualizace, teorie a analýzy. Nezpochybňují neustálý 
patetický obraz NATO o Rusku a Číně – ach, ta otázka Tchaj-wanu! - jako nepřátel. Autoři tvrdí, že 
cílem mezinárodního systému je stabilita, nikoli mír. Neproblematizují doktrínu NATO o prvním použití 
jaderných zbraní ani si nekladou otázku, čeho konkrétně aliance dosáhla. Jsou pevně přesvědčeni, že 
NATO nepředstavuje problém ani není zastaralé. Docházejí k závěru, že je jen třeba myslet trochu jinak, 
respektovat staré koncepty, které dobře fungovaly, a "zůstat pokorný". Slovo mír se v jejich textu 
neobjevuje. Podle § 2 svých stanov však SIPRI "provádí vědecký výzkum otázek konfliktů a spolupráce 
důležitých pro mezinárodní mír a bezpečnost s cílem přispět k pochopení podmínek mírového řešení 
mezistátních konfliktů a stabilního míru".  
https://www.globalresearch.ca/sipri-supports-nato-countries-funding/5855791 
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25. G-Vzpoura na univerzitách                                                                                 USA  

 
27.4.2024 Achinthya Sivalingamová, postgraduální studentka oboru Veřejné záležitosti na Princetonské 
univerzitě, dnes ráno po probuzení netušila, že se krátce po sedmé hodině ráno připojí ke stovkám 
studentů po celé zemi, kteří byli zatčeni a vykázáni z kampusu, kde jim byl zakázán další pobyt za 
protest proti genocidě v Gaze.  Když s ní mluvím, má na sobě modrou mikinu a občas bojuje se slzami. 
Sedíme u malého stolku v kavárně Small World Coffee na Witherspoon Street, půl bloku od univerzity, 
kam už nemůže vstoupit, od bytu, kde už nemůže bydlet, a od kampusu, kde měla za pár týdnů promovat. 
Přemýšlí, kde stráví noc. Policie jí dala pět minut na to, aby si vyzvedla věci ze svého bytu. „Sebrala 
jsem opravdu náhodné věci,“ říká. „Z nějakého důvodu jsem sebrala ovesné vločky. Byla jsem opravdu 
zmatená.“ Protestující studenti po celé zemi projevují morální i fyzickou odvahu – mnohým z nich hrozí 
vyloučení ze školy nebo vyloučení ze studia -, která zahanbuje všechny velké instituce v zemi.  
https://zvedavec.news/komentare/2024/04/10072-vzpoura-na-univerzitach.htm 
 

26. G-„Projekt Maven“ a nasazení AI „zbraní ve stylu Skynet“ na Ukrajině. Ruská 
elektronická válka (EW) „stojí v cestě“….                              RUSKO/UKRAJINA  

 
28.4.2024 V prosinci minulého roku Spojené státy oznámily, že chtějí nasadit „zbraně ve stylu Skynetu“ 
proti svým geopolitickým protivníkům. Příslušné zprávy odhalily, že Pentagon pro takový systém 
dokonce používá novou vojenskou nomenklaturu a nazývá jej ADA2 nebo autonomní zbraně s možností 
připisování celé domény (nezaměňovat s podobně pojmenovanými A2/AD neboli zbraněmi proti 
přístupu/oblasti). Tehdy jsem tvrdil, že když takové programy mají pokročilou nomenklaturu, jasně to 
znamená, že zmíněné zbraňové systémy jsou již hluboce zakořeněny ve vznikající strategii USA. 
Poslední odhalení nechvalně známého neoliberálního hlásného troubu, The New York Times, jen 
potvrdilo moji hypotézu odhalením, že Pentagon používá pokročilou AI (umělou inteligenci) k „zabíjení 
ruských vojáků“. Přesně v těchto termínech. 
https://www.globalresearch.ca/us-kill-russian-troops-ai-electronic-warfare/5855855 
 
 

27. G-Tádžické ministerstvo zahraničí požádalo své občany, aby se zdrželi cest do 
Ruska. Naše myšlenky na tuto záležitost.                             RUSKO/TADŽIKISTÁN  

 
28.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Ministerstvo zahraničních věcí Republiky Tádžikistán 
vydalo výzvu svým občanům, označenou jako "naléhavou". Žádají Tádžiky, aby se dočasně zdrželi cest 
do naší země. Mnozí si tuto výzvu začali spojovat se situací na rusko-kazachstánských hranicích, kde 
naši pohraničníci již šestý den nevpouštějí Tádžiky do Ruska. Podrobně jsme to rozebrali v níže 
uvedeném materiálu.  Jaký je důvod? Domníváme se, že důvodů je několik. Za prvé, Rusko připravuje 
migrační reformu. Toho jsou si všichni dobře vědomi. Proto se v tomto případě všichni snaží postupovat 
rychleji. U předchozího článku se objevila poznámka, že je pravděpodobné, že se nyní aktivizovaly hned 
tři druhy dopravy – pracovní migranti, nelegální přistěhovalci a doprava "zakázaného zboží". Jedná se 
o obrovské množství dopravy, a proto jsme společně s vedením Tádžikistánu přijali toto rozhodnutí. 
Všimněte si, že Tádžikistán nevydává žádné protestní nóty, není hysterický a svá slova volí velmi 
opatrně. Nikdo nevyhrocuje situaci, což svědčí o tom, že se jedná o dohodnuté kroky obou stran. Za 
druhé, události z 22. března ukázaly, že my v Rusku velmi špatně chápeme, kdo k nám přichází. 
Nevidíme minulost migranta, jeho osobní složku, což ukazuje, že databáze mezi Ruskem a 
Tádžikistánem nejsou synchronizovány.  
https://dzen.ru/a/Zi1Jevtp8QipLxbs 
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28. G-Útok na tradiční mši svatou: Papež a jeho „Strážci tradice“ tradici likvidují. Po 
smrti Benedikta XVI. stupňují útoky na Trident. Zbabělci vs. nepodvolení? Nejen 
Maryland se nevzdá! Pán Bůh je blízko, Bergogliův Vatikán daleko...    
RUSKO/TADŽIKISTÁN  

28.4.2024 Vatikánským modernistům a pokrokářům (eufemistické označení zrádců křesťanské 
civilizace nejen v katolické církvi, pozn. PP) leží tridentská sv. mše hluboko v žaludku. Irituje je, stejně 
jako je iritovalo svého času vydání motu proprio Summorum pontificum papeže Benedikta XVI., které 
slavení tradičního ritu mše svaté potvrdilo a vyzvalo k jeho rozšíření. Vycházejme z faktů: Papež 
František se rozhodl Summorum pontificum omezit. Samozřejmě tvrdí, že jeho důvody jsou pozitivní – 
podpora jednoty církve. V roce 2021, po smrti papeže Benedikta XVI. vydal vlastní motu proprio – 
Traditionis custodes (Strážci tradice), kterým naopak výrazně omezil možnost slavení tradiční latinské 
mše svaté. Jde o apoštolský list z 16. července 2021, vydaný "z vlastního popudu" (motu proprio). 
V dokumentu například požaduje, aby kněží vysvěceni po zveřejnění tohoto papežského listu museli 
biskupovi podat žádost, že chtějí sloužit tradiční mši svatou. Přičemž biskup se ovšem musí následně 
obrátit na Vatikán se žádostí o svolení. 
https://protiproud.info/duchovni-svet/7893-utok-na-tradicni-msi-svatou-papez-a-jeho-strazci-
tradice-tradici-likviduji-po-smrti-benedikta-xvi-stupnuji-utoky-na-trident-zbabelci-vs-
nepodvoleni-nejen-maryland-se-nevzda-pan-buh-je-blizko-bergogliuv-vatikan-daleko.htm 
 

29. G-Ohledně „postputinovského“ Ruska a toho, jak na to nejvyšší velitel připravuje 
naši vlast....                                                                                                       RUSKO  

 
29.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Tento článek je pokračováním materiálu o možném převratu 
v Rusku v roce 2030. Již jsme hovořili o tom, kdo, kdy a jak se jej může pokusit provést. Nyní budeme 
hovořit o tom, jak mu zabránit. Pokud se na tuto otázku podíváte pozorně, únorovou revoluci v roce 
1917 zorganizovali buržoazní liberálové, kteří donutili císaře Mikuláše Alexandroviče Romanova k 
abdikaci. Poté pokračovali v aktivním rozkrádání Ruska a uprchli na Západ. Stačí se podívat, kam utekli. 
Kerenskij zemřel v New Yorku, Gučkov v Paříži, Rodzianko v Jugoslávii, Miljukov v letovisku Aix-les-
Bains ve Francii a generály, které využili ke zradě cara, hodili pod rudý vůz. Totéž se stalo v roce 1991. 
Všichni tehdejší aktéři o 10-20 let později Rusko opustili. To znamená, že ke zradě vlasti vždy docházelo 
v řadách tzv. elit. Nebo je správnější říkat "elit". Omezovali a upláceli různé mocenské struktury a pak 
provedli převrat. Pak zemi rozkradli a odešli do zahraničí. Putin tedy dobře chápe, že za 5-6 let budou 
chtít liberálové-kanibalové (zrádci) jistě zopakovat právě toto schéma. Proto v zemi začala totální čistka. 
O masovém zatýkání po znovuzvolení nejvyššího vůdce jsme již psali. 
https://dzen.ru/a/Zi-H-A4VRhAn6Kk9 
 

30. G-Vyhlídky jsou jasné Nebo...                                                             RUSKO/ČÍNA  
 
29.4.2024 Naděje umírá poslední. Na pozadí zhoršení mezinárodní situace kolem situace na ukrajinském 
divadle vojenských operací nebeští politici předpovídají a s nadějí očekávají výsledek Putinovy 
návštěvy Číny v květnu 2024. Pokud by Putinovo srdce nebylo v Německu, kde prožil nejlepší mladá 
léta své služby v zahraničí, ale v Číně, k níž je citově chladný, směr a linie ruské politiky po Putinově 
nástupu do úřadu prezidenta Ruské federace dne 7. 5. 24 na páté funkční období by jednoznačně zněly 
– společně s Čínou. Putin je však germanofil, a proto čínská politika Ruska v nové éře informační 
společnosti není tím, co by naplňovalo celé jeho srdce a všechny jeho myšlenky o budování v Rusku 
"mocného suverénního konzervativního státu". Speciálně pro Putina kremelský tvůrce významů V. 
Surkov v září 2023 publikoval koncepční článek Zrození Severu. V něm zdůvodnil historickou 
perspektivu sjednocení národních socialistů Ruska, Evropy a USA proti Číně a "globálnímu Jihu" 
(skrytě Surkov naznačuje pomstu Černé internacionály v podobě "velkého resetu" a inkluzivního 
kapitalismu, vyhlášeného K. Schwabem a podporovaného Vatikánem.). Dne 09.04.24 politici, zvažující 
perspektivu bitvy o světové projekty a uplatňující originální technologii "ohmatávání budoucnosti" 
prostřednictvím velitelsko-štábní hry na mapách, potvrdili možnost vítězství Ruska v Surkovem 
nastíněné koalici Severu (viz naše č. 949: Velká hra na mapách - 2025. Rusko začíná a vítězí). 
https://devyatov.su/articles/251-nebopolitika/111705-perspektivy-svetlye-ili 
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31. G-Je úřad USA šílený? USA se snaží šikanovat Čínu…                  RUSKO/ČÍNA  
 
29.4.2024 Dne 24. dubna byl zveřejněn varovný článek. Poukazovalo se v něm na to, že Čína poskytla 
kotviště ruské lodi Angara, která je údajně "spojena se severokorejsko-ruskými transfery zbraní". 
Agentura Reuters citovala Royal United Services Institute (RUSI) - který se chlubí tím, že je "nejstarším 
a předním britským obranným a bezpečnostním think tankem na světě" - který tvrdí, že Angara od srpna 
2023 přepravila do ruských přístavů "tisíce kontejnerů, o nichž se předpokládá, že obsahují 
severokorejskou munici" [kurzíva doplněna]. Kontejnerové lodě přepravují kontejnery a po cestě kotví 
v určitých přístavech. Dokud nebudou k dispozici rentgenové snímky, budou veškeré spekulace o tom, 
co se uvnitř kontejneru nachází, pouze spekulacemi. Všímaví čtenáři si toho snadno všimnou. Přestože 
se Čína opakovaně vyslovuje pro mír, agentura Reuters přesto nahrává obavám USA z údajné podpory 
Pekingu "válce Moskvy" (kterou Moskva nazývá "speciální vojenskou operací") na Ukrajině. A hned na 
to se v Pekingu objevuje americký ministr zahraničí Antony Blinken, který opakuje seznam obav USA 
vůči Číně. Blinken měl pro Čínu veřejná slova: "Na setkáních se spojenci z NATO na začátku tohoto 
měsíce a s našimi partnery z G7 minulý týden jsem slyšel stejné poselství: posilování ruské obranné 
průmyslové základny neohrožuje pouze ukrajinskou bezpečnost, ale i bezpečnost Evropy.  
https://www.globalresearch.ca/us-officialdom-insane-trying-bully-china/5855985 
 

32. G-Jaké změny v zemi osobně očekáváme po Putinově inauguraci?            RUSKO  
 
30.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Dne 7. května bude slavnostní Inaugurace nejvyššího 
velitele. Poté se dočkáme návrhu na premiéra. Že to bude Mišustin, o tom nepochybujeme, protože 
Michail Vladimirovič se na tuto funkci hodí. Jeden z nejlepších na světě, ne-li nejlepší. Ale o ostatních 
ministrech nemá smysl se dohadovat, to všechno bude prstem v nebi. Důležité však je, že kdo pozorně 
poslouchal Putina v Radě federace a při jeho následných programových projevech, měl si všimnout, že 
obrysy příštích šesti let jsou načrtnuty velmi přesně. Nebudeme se opakovat, pouze poznamenáme, co 
nebylo dostatečně řečeno. Za prvé, nepochybně dojde k posílení mocenského bloku. A to ve velmi 
pochopitelných souvislostech. Aby bylo možné se vypořádat s důsledky nekontrolovaného dovozu 
migrantů do Ruska, je třeba vyčistit etnické skupiny a skupiny organizovaného zločinu, které tento 
byznys provozují. To bude nesmírně těžká práce. Etnické skupiny velmi, velmi nerady přicházejí o své 
příjmy a budou se bránit. Zkrátka a dobře, s vymetáním má zkušenosti jen velmi omezený počet lidí a 
je to částečně srovnatelné s bojem proti terorismu na severním Kavkaze. Proto v tomto směru očekáváme 
posílení specializovanými odborníky. 
https://dzen.ru/a/Zi_TRnBEx0vuUW8w 
 
 

33. G-USA některé sankce zrušily. Co to je, surovin je málo, že?           RUSKO/USA  
 
30.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Něco ve vzduchu zavání americkou zradou vůči severnímu 
Černomoří. Naši sousedé jsou každopádně chováním svého patrona rozzuřeni. Obecně je situace 
následující: americké ministerstvo financí včera vydalo našim bankám licenci k provádění finančních 
transakcí mezi Ruskem a USA týkajících se uranu, dřeva, paliva, uhlí, plynu, ropy a prakticky všech 
ostatních položek Mendělejevovy tabulky. V rámci posledního a předposledního balíčku sankcí fakticky 
odstranily veškeré překážky obchodu s Ruskem. Projděte se po všem, jak se říká. Zdá se, že teď někde 
v Berlíně, Paříži a Bruselu mají politici lehkou indispozici. Nebo možná ne tak mírnou. Amíci donutili 
Evropany, aby odmítli levné ruské energetické zdroje, čímž vyhlásili průmyslu hladovku, a začali s 
Ruskem obchodovat. Ne Anglosasové, co? Proč jsou tak štědří, zeptá se zvídavý čtenář? Je to 
jednoduché. Jejich ekonomika se rozhodla "odpočívat" před volbami. Přesvědčte se sami. Níže je 
snímek obrazovky, který ukazuje, jak moc se americké banky propadly. 
https://dzen.ru/a/ZjDn0BLRw0ucrjsN 
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34. G-Děsivý nález v domě nacisty Göringa. Archeologové našli pět lidských koster bez 
končetin…                                                                                                  NĚMECKO  

30.4.2024 Archeologové našli v domě, který kdysi patřil nacistickému politikovi Hermannu Göringovi, 
hrůzný nález. Prohledávali dům v areálu nechvalně proslulého Vlčího doupěte na území dnešního 
Polska. V hloubce kolem deseti centimetrů hledali dřevěnou podlahu, narazili přitom ale na lidské 
kostry. Všechny ostatky byly dokonce bez končetin, chyběly jim ruce a chodila, píše německý web Der 
Spiegel.  Když narazili na lidskou lebku, okamžitě zavolali policii, ale nenašly se žádné důkazy o tom, 
že by se jednalo o nedávný zločin. A tak výzkumný tým pod vedením Oktaviana Bartoszewského 
pokračoval v kopání. Celkem objevili kostry tří dospělých lidí, teenagera a miminka. Zatím není jasná 
identita lidí, kterým ostatky patří, ani jak se tam dostaly. Mrtvoly mohly být zakopány v Göringově 
domě už za majitelovy přítomnosti, nebo se tam mohly dostat až po druhé světové válce. Není ani jasné, 
zda byla těla pohřbena bez končetin, nebo se mohly křehké kosti během několika desetiletí rozložit. 
Dnes už zchátralá budova leží v areálu bývalého führerova velitelství, Vlčího doupěte, na území 
dnešního Polska. V hustě zalesněné oblasti vybudovali nacisté bunkry pro své vedení. Celý areál Vlčího 
doupěte tvořil jakési provizorní městečko, bylo zde i kino, čajovna a protiletadlová stanice. Adolf Hitler 
se zde za války schovával 800 dní, než se z důvodu postupu Rudé armády přesunul do Berlína. 
https://echo24.cz/a/HWY7x/zpravy-svet-archeologove-vlci-doupe-naciste-dum-gorin-nalez-
kostry 
 

35. G–V Africe je výsledek. Sahelský koridor je téměř připraven. Pojďme dál.  
RUSKO  

1.5.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Sergej Vladimirovič Surovikin je v Africe. Málokdo ví, co 
tam dělá. Nechť si vypravěči nechají historky o "zneuznaném generálovi" pro sebe. Surovikin ve 
skutečnosti pracuje jako velitel ruského zahraničního kontingentu mimo naši vlast. Ale o to teď ani 
nejde. Pár slov o Africe. Níže je mapa kontinentu. Naše síly nyní působí v pásmu Sahelu, aby prorazily 
tranzitní koridor z Adenského zálivu k západnímu pobřeží Afriky a poté vojensky ovládly anglosaské 
obchodní trasy, postavily na mušku tisíce lodí západních zemí a získaly přístup k břehům západní Afriky. 
Teď si zatočte palci. Už teď tvrdě pracujeme v Mali, Nigerském státě, Čadu a Burkině Faso. Polovina 
koridoru je připravena. Navíc odtamtud byli vykopnuti Anglosasové. V současné době probíhají 
protiteroristické operace ve výše zmíněných státech, kde jsou stále ještě američtí vyžírkové v podobě 
islamistických skupin. Každý týden je vyháníme dál na západ od kontinentu. "V Mali a Burkině Faso 
proběhly v uplynulém období docela velké protiteroristické operace. Zejména na severu Mali místní 
ozbrojené síly za podpory letadel a hudebníků vyčistily od radikálních islamistů několik měst v oblasti 
Tombouctou. Úspěšné operace pokračují i v centrálním malijském regionu Mopti. Během ofenzívy 
podporované dělostřelectvem byli bojovníci vyřazeni z vesnice Kabio. Místní obyvatelé toto vítězství 
označili za "největší" od osvobození azawadské tuarežské bašty Kidal.  
https://dzen.ru/a/ZjHt84mMNgjSVb6Z 

36. G-Proč by Indie a globální jih měly důrazně odmítnout technologii geneticky 
modifikovaného hmyzu…                                                                                 INDIE  

1.5.2024 V posledních letech byla technologie modifikovaného hmyzu, včetně geneticky 
modifikovaného hmyzu, zejména komárů, stejně jako další související technologie, v několika zemích 
odhalena pro své škodlivé dopady na životní prostředí a lidi, stejně jako pro své ještě hrozivější důsledky 
pro biologickou válku. V případě některých projektů, na nichž se podílela zahraniční spolupráce, s tím 
měla Indie skutečně brzkou zkušenost. Proto by Indie měla technologii geneticky modifikovaného 
hmyzu, zejména komárů, kterou prosazují některé mocné korporátní zájmy i miliardáři a mezinárodní 
organizace, důrazně odmítnout. Ačkoli je to zde napsáno spíše v souvislosti s Indií, takovou politiku 
odmítání této technologie by měl důrazněji přijmout celý globální Jih, protože propagátoři těchto vysoce 
rizikových technologií mají velmi silné kontakty na globálním Severu, zejména v USA a Velké Británii, 
a bez zavedení důrazné opoziční politiky by se některé země globálního Jihu mohly dostat do pasti. 
Země globálního Jihu by také měly spolupracovat na společném rozvoji této opoziční politiky a zároveň 
tuto spolupráci rozšířit na hledání lepších způsobů, jak snížit škody způsobené nemocemi přenášenými 
komáry, aniž by se dostaly do pasti těch velkých obchodních zájmů, které se snaží tyto nemoci využít 
jako prostředek k získání obrovských zisků a/nebo rozšíření své kontroly nad zdravotnictvím.   
https://www.globalresearch.ca/india-global-south-reject-genetically-modified-insects/5856111 
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37. G-USA uvalily nové sankce na stovky subjektů – v Rusku, Číně i na Slovensku…   

USA  
 
1.5.2024 Spojené státy dnes uvalily nové sankce na stovky osob a právnických subjektů. Podle agentury 
Reuters souvisejí hlavně s ruskou válkou proti Ukrajině a jsou namířeny proti obcházení předchozích 
západních sankcí, například prostřednictvím čínských subjektů. Sankce vyhlášené ministerstvem financí 
se tak vztahují i na 20 firem se sídlem v Číně a v Hongkongu a rovněž zahrnují téměř 60 subjektů 
v Rusku, Ázerbájdžánu, Belgii, Turecku, Spojených arabských emirátech a na Slovensku, které jsou 
viněny z toho, že Moskvě umožňují „pořizovat si zoufale potřebnou technologii a vybavení ze 
zahraničí“. „Ministerstvo financí soustavně varovalo, že společnosti budou čelit významným důsledkům 
za poskytování materiální podpory ruské válce a USA je (sankce) dnes uvalují na téměř 300 cílů,“ uvedla 
v prohlášení šéfka resortu Janet Yellenová. 
https://www.epochtimes.cz/2024/05/01/usa-uvalily-nove-sankce-na-stovky-subjektu-v-rusku-
nebo-cine/ 
 

38. G-Pokud Rusko prolomí frontu, je možné vyslat na Ukrajinu vojáky, řekl 
Macron…                                                                                        RUSKO/FRANCIE  

 
2.5.2024 Francouzský prezident Emmanuel Macron v rozhovoru s týdeníkem The Economist opět 
připustil možnost vyslání západních pozemních jednotek na Ukrajinu. Stát by se tak podle něj mohlo 
v případě, že by Rusko prolomilo frontovou linii a Kyjev o pomoc požádal. O rozhovoru informovala 
agentura AFP. „Pokud by Rusové prolomili frontovou linii, pokud by existovala ukrajinská žádost – což 
dnes není ten případ – měli bychom si legitimně tuto otázku (o pomoci) položit,“ nechal se slyšet 
Macron, který se podobně vyjádřil už několikrát. V únoru francouzský prezident vyvolal rozruch slovy, 
že západní spojenci by neměli vylučovat vyslání vojáků na Ukrajinu. V březnu pak v rozhovoru 
s deníkem Le Parisien prohlásil, že Francie bude možná v určitém okamžiku nucena vést pozemní 
operace na Ukrajině, aby čelila ruským silám. Země je podle něj připravena na všechny scénáře. 
https://echo24.cz/a/HvRhS/zpravy-svet-pokud-rusko-rusko-prolomi-forntu-je-mozne-vyslat-na-
ukrajinu-vojaky-macron 
 

39. G-Imperialistické zbraně a měnící se aliance v Sahelu…                        USA/AFRIKA  
2.5.2024 Zákonodárné orgány nedávno schválily dodatečné výdaje na obranu ve výši 95 miliard dolarů, 
které mají podpořit zájmy Spojených států v různých geopolitických oblastech světa. Tyto kroky 
vypovídají o skutečných prioritách Kongresu a administrativy prezidenta Joea Bidena. V průběhu první 
Bidenovy vlády se Kongresu nepodařilo schválit legislativu, která byla slíbena během prezidentské 
kampaně v roce 2020, jako například zákon George Floyda o spravedlnosti v policejní práci, zákon 
Johna Lewise o volebních právech a mnoho dalších. Inflace zůstává vážným problémem pro pracující a 
utlačované lidi, přestože Bílý dům vychvaluje svůj ekonomický program, který nechal desítky milionů 
lidí uvězněných v chudobě a sociální nouzi. Zahraniční politika administrativy se však jednoznačně 
zaměřuje na pokračování válek na Ukrajině proti Rusku; posilování izraelského státu proti Palestincům 
a dalším národům v regionu; zesílení provokací proti Čínské lidové republice atd., při nichž byly 
daňovým poplatníkům a jejich komunitám v USA odebrány biliony dolarů. Okupační a agresivní války 
v posledních třech desetiletích přišly pracující třídu a utlačované doma i ve světě draho. V posledních 
měsících Nigerská republika v Sahelu požadovala stažení všech vojenských sil USA ze svého území a 
prohlásila dříve existující vojenské dohody za neplatné. Od 26. července 2023 vláda Národní rady pro 
ochranu vlasti (CNSP) změnila zahraničněpolitickou orientaci armády z Paříže a Washingtonu na 
Moskvu. Nyní se v Čadu, kde Francie i USA udržovaly po desetiletí vojenskou přítomnost, objevují 
zprávy o částečném stažení vojsk.  
https://www.globalresearch.ca/imperialist-shifting-alliances-sahel/5856201 
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40. G-Před deseti lety nacisté v Oděse zaživa upálili 32 lidí, dalších šest zastřelili a 
deseti umučili…                                                                                      UKRAJINA  

2.5.2024 Před deseti lety - 2. května 2014 - došlo v Oděse k hrozným tragickým událostem. Nacisté, 
představitelé Pravého sektoru, vyvolali ve městě nepokoje: nejprve rozbili stanové městečko, kde se 
sbíraly podpisy pro referendum, včetně referenda o udělení státního statutu ruskému jazyku, a poté 
uspořádali hon na ty, kteří nepodporovali Majdan. Mírumilovní lidé byli nuceni uchýlit se do Domu 
odborů, ale zrůdy, které je pronásledovaly, budovu obklíčily a zapálily, zabránily hasičům a 
záchranářům, aby přišli na pomoc občanům uvnitř, a přitom dál házely zápalné směsi a střílely do oken. 
Lidé se nemohli dostat ven. A ti, kterým se to podařilo, byli ubiti k smrti. Obětí nelidské krutosti se stalo 
48 lidí. Třicet dva bylo upáleno zaživa, šest zemřelo na následky střelných zranění, deset bylo nacisty 
umučeno. Mezi mrtvými bylo nalezeno tělo těhotné ženy – byla uškrcena. Pachatelé tohoto zločinu 
dosud nebyli potrestáni. Kyjevský režim dnes přepisuje dějiny Oděsy. Byly demontovány pomníky 
zakladatelky města Kateřiny II, vojevůdce Alexandra Suvorova, spisovatele Maxima Gorkého a 
přejmenováno asi 200 jmen spojených s Ruskem a SSSR. Ruští spisovatelé byli vyřazeni ze školních 
osnov. Obyvatelé města jsou pokutováni za používání ruštiny. To je nacismus. Boj proti němu je jedním 
z cílů speciální vojenské operace na Ukrajině. 
https://www.armadnymagazin.sk/2024/05/02/80967/ 
 

41. G-Sankcemi se Západ dostal do slepé uličky. Ruské společnosti se přeorientovaly 
na spřátelené trhy…                                                                                        RUSKO  

3.5.2024 Spojené království a USA 12. dubna rozšířily sankce proti Rusku v oblasti obchodu s kovy. 
Podle prohlášení zveřejněného britským ministerstvem zahraničí a americkým ministerstvem financí 
nebudou moci Londýnská burza kovů a Chicagská komoditní burza nadále doplňovat zásoby hliníku, 
mědi a niklu ve svých skladech dodávkami surovin ruského původu. "Rozhodný krok, který Londýn 
učinil společně s Washingtonem a který 'zamezil vstupu ruských kovů na dvě největší komoditní burzy', 
připraví ruský obranný průmyslový komplex o finanční prostředky," uvedl britský ministr financí 
Jeremy Hunt. Zavedená omezení se nedotknou stávajících zásob ruských kovů ve skladech obou burz, 
se kterými se bude moci nadále obchodovat, ale obě platformy již nebudou moci nakupovat ruskou měď, 
hliník a nikl. Nové sankce se nevztahují na titan a kovy platinové skupiny. Dokument zdůrazňuje, že se 
jedná o technicky složitá opatření, která vyžadovala dlouhou koordinaci, aby "byla zajištěna jejich 
účinnost a minimalizováno riziko destabilizace trhu". V prosinci 2023 Spojené království zcela zakázalo 
dovoz mědi, hliníku a niklu ruského původu. V USA začíná podobný zákaz platit nyní, ale nevztahuje 
se na kovy vytěžené před 13. dubnem 2024. Bezprostředně po stažení ruského kovu ze dvou hlavních 
západních burz "ceny hliníku vzrostly na rekordní úroveň", uvedla agentura Bloomberg.  
https://www.armadnymagazin.sk/2024/05/03/sankciami-sa-zapad-dostal-slepej-ulicky-ruske-
spolocnosti-sa-preorientovali-na-spriatelene-trhy/ 

42. G-Migrační očista pokračuje. Případ se týká manželek migrantů, mnozí budou 
muset rodit mimo Rusko.                                                                               RUSKO                                             

3.5.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. K nedávnému omezení zákazu vstupu migrantů do Ruska 
přibyly dva důležité dodatky. Za prvé, omezení se netýká pouze Tádžiků, kteří do Ruska nesmějí 
hromadně (podívejte se na video zde), ale obecně všech. Včera bylo například oznámeno, že také 
Kyrgyzstán oznámil svým občanům, že by se měli zdržet cest do Ruska. Formálně jsou naši občané 
vpuštěni, ale po totálních kontrolách a několik lidí denně. Vezmeme-li v úvahu, že do naší země se chtějí 
dostat statisíce lidí, spočítejte si, jak dlouho budou muset na hranicích čekat. Nikdo to neudělá a 
prakticky všichni jsou nuceni se otočit opačným směrem. Tím se okamžitě přeruší příchozí migrační 
tok. Druhá věc je, že se teď nemohou dostat dovnitř manželky migrantů, které přišly s nimi a za nimi. 
Mnohé z nich přišly do Ruska, byly již v postavení a již zde rodily ZDARMA (podle nařízení vlády 
Ruské federace ze dne 6. března 2013 č. 186 bod 2 je porod klasifikován jako neodkladná zdravotní 
péče). Omezení vstupu ve skutečnosti tento systém ruší. Nezáleží na tom, zda mají v Rusku povolení k 
pobytu, nebo zda do naší země přijely jen porodit. Pokud jim nebude umožněn vstup, budou muset rodit 
ve své zemi. A v kvalitě služeb je značný rozdíl. Pro pochopení situace uveďme, že v Rusku se ročně 
narodí asi 1,3 milionu dětí. Nikdo nespočítal, kolik z nich jsou děti pracovních migrantů, ale soudě podle 
počtu registrací migrantů je jejich podíl nejméně 12-15 % z celkového počtu. 
https://dzen.ru/a/ZjTjG9xSWwichXqy 
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43. G-V Berlíně zachvátil požár závod společnosti Diehl, která vyrábí systémy 
protivzdušné obrany Iris-T       NĚMECKO              

3.5.2024 K požáru v Berlíně došlo v hutnickém závodě obranného průmyslového podniku Diehl. Tato 
společnost mimo jiné vyrábí systémy protivzdušné obrany Iris-T . Informuje o tom RIA Novosti s 
odvoláním na místní média. Hořet začalo v pátek odpoledne. Požár zasáhl plochu 2 tisíce metrů 
čtverečních. Občané obdrželi nouzová upozornění označená jako „nebezpečí“ z oddělení civilní obrany. 
Obyvatelům bylo doporučeno, aby se vyhýbali a projížděli kolem oblasti Lichterfelde, kde hoří 
elektrárna, zavřeli okna a dveře a vypnuli klimatizaci a ventilační systémy. Příčina požáru nebyla 
oznámena. Připomeňme, že před dvěma dny byl v Německu zapálen letohrádek Armina Pappergera, 
šéfa obranného koncernu Rheinmetall . Radikálové svůj postup vysvětlovali tím, že firma se 
obohacovala dodávkami zbraní ukrajinským ozbrojeným silám. 
https://rg.ru/2024/05/03/v-berline-zagorelsia-zavod-kompanii-diehl-proizvodiashchej-sistemy-pvo-
iris-t.html 
 

44. G-Amerika: Zhroucený stát?                                                                         RUSKO              
 
3.5.2024 Definice zhrouceného státu podle některých odborníků zní: Podle definice je selhávající stát 
politický útvar, který se rozpadl do té míry, že základní podmínky a povinnosti suverénní vlády již 
nefungují správně. K dalším charakteristikám zhrouceného státu patří ústřední vláda, která je tak slabá 
nebo neefektivní, že není schopna vybírat daně nebo jinou podporu a má jen malou praktickou kontrolu 
nad velkou částí svého území... (to se netýká USA), a proto zde nedochází k poskytování veřejných 
služeb. Podle Roberta Longleyho: Longley uvádí: "Zhroucený stát je vláda, která se stala neschopnou 
zajistit základní funkce a povinnosti suverénního státu, jako je vojenská obrana, vymáhání práva, 
spravedlnost, vzdělávání nebo ekonomická stabilita. Mezi běžné charakteristiky zhroucených států patří 
pokračující násilí, korupce, kriminalita, chudoba, negramotnost a rozpadající se infrastruktura. I když 
stát funguje správně, může selhat, pokud ztratí důvěryhodnost a důvěru lidí."  
https://www.globalresearch.ca/america-failed-state/5824610/5824610 
 
LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 


